
Warszawa 2020 r.

14 stycznia 2020 r.

z posiedzenia Komisji  
Gospodarki Narodowej  

i Innowacyjności (3.)

Zapis 
Stenograficzny

X kadencja



Porządek obrad:

1. Wybór zastępcy przewodniczącego komisji.



14 stycznia 2020 r.

(Posiedzeniu przewodniczy przewodniczący 
Marek Pęk)

Przewodniczący 
Marek Pęk

Witam panie i  panów senatorów. Witam 
pracowników sekretariatu. Witam panią mece-
nas.

Proszę państwa, dzisiaj znowu tylko jeden, 
krótki punkt. Klub Platformy Obywatelskiej po-
stanowił jeszcze dokooptować do składu prezy-
dium, zgodnie z ustaleniami międzyklubowymi, 
jednego wiceprzewodniczącego i  tego wyboru 
mamy dzisiaj dokonać.

Czy ktoś z  państwa senatorów pragnie za-
brać głos w tej sprawie?

Pani senator.
Bardzo proszę.

Senator 
Jolanta Hibner

Dziękuję bardzo państwu, dziękuję panu.
Przede wszystkim, proszę państwa, chcę 

powiedzieć, że się cieszę, iż ta komisja jest ko-
misją profesjonalną. Wiemy o  tym, że wszyscy 
członkowie komisji to osoby z dużym doświad-
czeniem czy to w  prawie gospodarczym, czy 
w  działalności gospodarczej, czy też w  działal-
ności profesjonalnej, takiej praktyce zawodowej 
związanej z szeroko pojętym przemysłem, inno-
wacjami.

Zgłaszam kandydaturę naszego kolegi Wład-
ka Komarnickiego. Państwo, którzy byli w Sena-
cie, na pewno go znają. Ja byłam w Sejmie, ale też 
go znam. Jest to osoba, która ma doświadczenie 
w  kierowaniu przedsiębiorstwem – w  latach 

(Początek posiedzenia o godzinie 14 minut 32)

dziewięćdziesiątych tworzył firmy, więc ma 
w tym duże doświadczenie, uczestniczył również 
w  różnych procesach inwestycyjnych w  kraju, 
poza granicami, pełnił różne funkcje… Był też 
współtwórcą krajowej izby budownictwa, przez 
18 lat był członkiem zarządu w tej izbie, pracował 
w  zarządzie Lubuskiego Towarzystwa na Rzecz 
Rozwoju Energetyki w Zielonej Górze, był współ-
twórcą Zachodniej Izby Przemysłowo-Handlo-
wej, był też we władzach tej izby. Był marszałkiem 
sejmiku gospodarczego województwa lubuskiego, 
wiceprzewodniczącym sejmiku. Obecnie jest wi-
ceprzewodniczącym rady nadzorczej firmy gieł-
dowej Energoinstal w Katowicach oraz członkiem 
rady nadzorczej spółki Ekstraliga w Warszawie.

Działa też w  sprawach społecznych, jest 
bardzo aktywnym członkiem Stowarzyszenia 
na rzecz Osób z  Autyzmem i  Stowarzyszenia 
„Hospicjum św. Kamila” w Gorzowie Wielkopol-
skim. Jest też entuzjastą sportu żużlowego, dzia-
łał w dużym przedstawicielstwie klubów żużlo-
wych, pełnił nawet funkcję prezesa klubu. Tak że 
ma doświadczenie w organizacjach społecznych.

Został odznaczony Krzyżem Oficerskim 
i  Krzyżem Komandorskim Orderu Odrodzenia 
Polski. W  poprzedniej kadencji był wiceprze-
wodniczącym tej komisji, czyli byłaby to pewna 
kontynuacja, i był wiceprzewodniczącym Parla-
mentarnego Zespołu ds. Energetyki. Ta tematy-
ka w dzisiejszych czasach jest bardzo ważna, bo, 
jak państwo wiecie, w tej chwili mamy zobowią-
zania jako Polska do tego, żeby naszą energetykę 
przestawić na inne tory. Bardzo dziękuję.

Przewodniczący 
Marek Pęk

Bardzo dziękuję, Pani Senator.
Pozostaje mi zapytać pana senatora, czy 

wyraża zgodę.
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(Wypowiedź poza mikrofonem)
Dziękuję bardzo.
Stwierdzam, że mamy kworum.
I poddaję kandydaturę pana senatora Wła-

dysława Komarnickiego na wiceprzewodniczą-
cego komisji.

Kto jest za? (10)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał? (1)
Stwierdzam, że w zasadzie jednomyślnie – 

1 senator wstrzymał się od głosu – komisja wy-
brała pana senatora na swojego wiceprzewodni-
czącego.

Dziękuję bardzo.
Proszę państwa, ja mam jeszcze jeden ko-

munikat. Ponieważ cały czas nie mamy materia-
łu merytorycznego, żeby nad nim procedować, 
a  już wcześniej pan przewodniczący Szejnfeld 
zwracał się do mnie z prośbą, żebyśmy spotkali 
się jako pełne prezydium w  trakcie tego posie-
dzenia Senatu… Ja może na razie nie będę mówił 
kiedy. Zobaczymy, kiedy będzie jakieś okienko, 
luźniejszy termin. Wyślę wtedy za pośrednic-
twem pani sekretarz do państwa informację 
i  porozmawiamy sobie ewentualnie o  państwa 
oczekiwaniach co do prac komisji w przyszłości. 
Jeśli są jakieś pomysły, dotyczące np. posiedzeń 
seminaryjnych, posiedzeń wyjazdowych, to 
oczywiście chętnie posłucham. Myślę, że będzie-
my się porozumiewać.

Bardzo proszę, Panie Senatorze.

Senator 
Adam Szejnfeld

Panie Przewodniczący, właśnie chciałem 
o  tym przypomnieć, zaproponować to na fo-
rum. Bardzo dziękuję, że pan tę naszą rozmo-
wę przywołał. No, minęło kilka dobrych, można 
powiedzieć, mocnych tygodni funkcjonowania 
Senatu w  nowym składzie, kończymy formal-
ności co do konstytuowania naszej komisji i  jej 
prezydium, więc warto byłoby porozmawiać – 
najpierw być może właśnie w  gronie członków 
prezydium, a  potem zaproponować to całemu 
gremium – jak zaplanować prace na przyszłość. 
Sądzę, że niezależnie od zainteresowań każdego 
z nas, ponieważ ta komisja ma bardzo szerokie 
portfolio możliwych tematów, którymi może się 
zajmować, jakiś plan pracy, przynajmniej ramo-
wy, warto byłoby na pierwsze półrocze bieżącego 

roku przyjąć. Bo to, co będzie spływało do nas 
z Sejmu, to jest inna kwestia – to jest rzecz na-
turalna i  zgodnie z  regulaminem będziemy się 
tymi ustawami zajmowali. Ale w  gospodarce 
narodowej, we wszystkim, co jej dotyczy… Ten 
element mamy chociażby w  nazwie naszej ko-
misji. W mojej opinii w polskiej gospodarce nie 
jest najlepiej. Innowacyjność… Powinniśmy się 
zająć tymi kwestiami. Być może znajdziemy 
pole nie tylko do dyskusji na te ważne tematy – 
co jest naturalne w parlamencie – ale i  jakichś 
konkretnych działań, inicjatyw itd. Wspomniane 
przez pana przewodniczącego potencjalne wy-
jazdy komisji gospodarki w teren, jak uważam, 
powinny być realizowane, ale to już na pewno 
powinno zostać poddane jakiemuś planowi. Bo 
trudno wyjeżdżać tak ad hoc. Prawda? Chyba że 
coś się dzieje, to wtedy jedziemy, że tak powiem, 
interwencyjnie. W  każdym innym przypadku 
działania planowe dają każdemu z nas szansę na 
to, by się przygotować do określonego wyjazdu, 
z określonej tematyki, a gospodarzom… Bardzo 
się cieszę i mam nadzieję, że niebawem będzie-
my mogli się spotkać. Dziękuję.

Przewodniczący 
Marek Pęk

Dziękuję bardzo.
Ja jeszcze tylko państwu powiem, że z tego, 

co wiem, to Senat nie powiedział jeszcze ostat-
niego słowa, jeśli chodzi o skład naszej komisji. 
Z tego, co wiem, to będziemy tę komisję jeszcze 
osobowo zmieniać, tzn. mają do nas dołączyć se-
natorowie. Szczegółów nie znam, ale mam takie 
sygnały. To oczywiście jest kompetencja Senatu 
w każdym momencie trwania kadencji.

Chciałbym jeszcze zwrócić państwa uwagę 
na jeden termin, a mianowicie na dzień 20 lute-
go – planuję wówczas zwołać ważne posiedzenie 
komisji, posiedzenie budżetowe. Wtedy musi-
my…

(Głos z sali: Dwudziestego dziewiątego?)
20 lutego.
(Głos z sali: W czwartek.)
20 lutego. Znamy już godzinę, Pani Moniko?
(Starszy Sekretarz Komisji Gospodarki Na-

rodowej i  Innowacyjności Monika Łuniewska: 
Między 8.00 a 13.00.)

Między 8.00 a 13.00, czyli przed południem. 
No, w zakresie naszego działania jest dość sporo 
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poważnych działów budżetu, więc to będzie po-
siedzenie na pewno ważne i  na pewno będzie 
trwało dość długo. Tak więc proszę o zarezerwo-
wanie sobie tego dnia na posiedzenie budżetowe, 

do którego odbycia jesteśmy oczywiście zobo-
wiązani. Dziękuję bardzo.

Zamykam dzisiejsze posiedzenie komisji. 
Dziękuję państwu bardzo.

(Koniec posiedzenia o godzinie 14 minut 41)
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